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Books 4 Life Nijmegen
ideaal voor student!
In de Books 4 Life winkels

worden boeken door vrijwilli-
gers verkocht. De opbrengst
ervan gaat voorminimaal 90%
naar goede doelen. De op-
brengst wordt rechtstreeks ge-
schonken aan partners Am-
nesty International en Oxfam
Novib en enkele jaarlijks aan te
wijzen kleinschalige projecten.
Ook in studentenstad Nijme-
gen is een vestiging van Books
4 Life te vinden aan de Tooropstraat 117, zeer
centraal gelegen in Nijmegen oost. Ideaal
voor studenten zijn de lage prijzen van de boe-
ken: voor maximaal 4 euro per stuk zijn vele
romans, studieboeken en reisgidsen te ver-
krijgen.
Meer informatie en actuele openingstijden
op: www.books4life.nl/nijmegen
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Redactieleden en corresponden-
ten bottendaal.nl gezocht
Bij de redactie van www.bottendaal.nl is

nog plaats voor enthousiaste medewerkers
die op zoek gaan naar nieuws, beeld en geluid
uit of over de wijk. Fotografen, videomakers,
journalisten en andere (digitale) creatievelin-
gen zijn van harte welkom. E-mail: redac-
tie@bottendaal.nl Tel.: 024 – 360 60 81

Badmintonnen in Bottendaal
BadmintonclubDVZ zoekt nieuwe (ervaren)

leden!Heb je zin om elke zondagavond een pot-
je te badmintonnen in sportzaal Bottendaal?
Dat kan tussen 19.30 en 21.00 uur.
Kom langs of mail Gert voormeer informatie:
g.olthuis@chello.nl

Wie laat de chihuahua van
Hans uit?
Ik ben Hans en woon in een Fokuswoning

(ik zit in een rolstoel) op deWitte deWithstraat.
Wie wil mijn chihuahua, die heel lief en mak-
kelijk is, 's ochtends even – tienminuten – uit-
laten? Het hoeft niet vroeg te zijn;
rond 10 of 11 uur is goed.
Neem contact op met Hans: hans.ver-
schoor@tiscal.nl of 024 – 7850129

Bezorger voor De Zeeheld ge-
zocht
De redactie van De Zeeheld zoekt een Bot-

tendaler die zin en tijd heeft om de Zee-
held te bezorgen.Het is zes keer per
jaar een uurtje door onze
prachtige wijk wandelen.
Neem contact opmet De
Zeeheld via dezee-
held@yahoo.com of
geef een briefje met
contactgegevens af in
het Wijkcentrum.
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In de vorige Zeeheld stond een positiefkritisch artikel over

de arenadiscussie van 7 juni jl. Het initiatief is natuurlijk

erg goed, maar er kunnen kanttekeningen geplaatst worden

bij de representativiteit van de deelnemers, en de vrijblij-

vendheid van de in het verslag genoemde actiepunten.

Een goede reden om eens met Jeannette Stevens na te pra-

ten over de arenabijeenkomst en het artikel daarover in

De Zeeheld.
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menten georganiseerd, en er is een echt
wijkgevoel. Desondanks kreeg de gemeente
slechts zo’n 45 reacties op de aankondiging
van de arenabijeenkomst, en uiteindelijk
niet meer dan 22 aanmeldingen. Je kunt lang
discussiëren over in hoeverre de deelne-
mers aan de arenadiscussie representatief zijn
voor de hele wijk. Feit is, dat de gemeente
nooit veel respons krijgt op dit soort uitno-
digingen, en dat het aantal reacties en aan-
meldingen in Bottendaal strookt met het ge-
middelde.
Wat opvalt, is dat het wijkgevoel in Botten-
daal zich dus niet vertaalt in een bijzonder
grote bereidheid om aan dit soort oproepen
van de gemeente gehoor te geven. Wat de

Door: Tom van Zantwijk

Als Wijkbeheerder Nijmegen Oost is Je-
annette Stevens verantwoordelijk voor alle

acht wijken in Nijmegen Oost, waaronder Bot-
tendaal. In die hoedanigheid is zij ook ver-
antwoordelijk voor de arenadiscussies in die
wijken. Het is de bedoeling dat deze bijeen-
komsten in alle wijken worden gehouden. In
2011 was Bottendaal als één van de eerste wij-
ken van Bottendaal aan de beurt.

Representatief?
Bottendaal is waarschijnlijk de meest di-

verse en levendige wijk van Nijmegen Oost.
In Bottendaal worden elk jaar veel evene-

deelnemers tijdens de arenadiscussie aan-
dragen is daarom niet meer dan een indica-
tie voor wat leeft in de wijk. De Afdeling
stadsbeheer van de gemeente Nijmegen ge-
bruikt dit soort bijeenkomsten om de vinger
aan de pols te houden. Dat is ook de reden
dat de gemeente de bewoners direct benadert:
men wil in het kader van de arenadiscussie
het liefste rond de tafel met individuele be-
woners, en nu eens niet met de bewoners-
organisaties.

Actiepunten
Kleine punten die tijdens de arenabijeen-

komsten naar voren gebracht worden, wor-
den door de gemeente zo veel mogelijk met-
een opgepakt en uitgevoerd. Grotere punten
worden als actiepunt opgenomen in het
verslag van de bijeenkomst. Over het vervolg
van deze actiepunten wordt dan vaak later in
de voortgangsbrieven en wijkbeheerplannen,
die de gemeente huis aan huis verspreidt, ver-
slag gedaan. Vaak is het zo, dat verbeter-
punten
met elkaar in strijd zijn. Dan willen sommi-
ge bewoners bijvoorbeeld meer parkeer-
plaatsen op een bepaalde locatie, terwijl an-
deren juist meer groen willen op diezelfde lo-
catie. Of er worden suggesties gedaan die om
budgettaire redenen onhaalbaar zijn.

In het verslag zijn drie actiepun-
ten opgenomen.
1) Aanpakken beeld fietstunnel onder het
spoor.
Status: de fietstunnel voldoet aan alle normen
en richtlijnen. Onderzocht wordt nog of het
beeld op de een of andere wijze kanworden ver-
fraaid, bijvoorbeeld door het inzetten van
Bottendaalse kunstenaars.

2) Afspraak met BBSB (Bewoners Behoud
Speelveldjes Bottendaal, red.) op 23 juni.
Status: deze afspraak is inmiddels geweest. Er
zijn vele verbetersuggesties. De gemeente heeft
absoluut de wil om deze suggesties uit te voe-
ren, maar heeft helaas beperkt budget. Er zul-
len keuzes gemaakt moeten worden.

3) Overleg met DAR over feedback van klan-
ten op zwerfvuil/huisvuil.
Status: er is contact geweest met de DAR.Het
plastic afval wordt altijd later opgehaald dan
het restafval (de groene zakken) vanwege
ARBO-regels. Overigens zijn de gemeente en
de DAR ook in afwachting van nieuw beleid.
Er is een beleidsvoorstel om alle vuilinzame-
ling in Nijmegen ondergronds te maken. Dit
is echter zeker nog niet definitief. n

Arenadiscussie Bottendaal

Beleving Openbare
Ruimte

Speelveldje aan de Jan de Wittstraat. foto: Martin van Els
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Door: Elsbeth van Niekerk

Depassie voor de tango is bij RiëtteWijns aan-
gestoken tijdens de zomerfeesten. Er klonk

prachtige muziek, ze ging erop af en wat ze toen
hoorde en zag ontroerde haar diep.Het was de Ar-
gentijnse tango. Dat wilde ze ook leren. Ze melde
zich aan voor tango lessen bij dansschool El Cor-
te en er ging een nieuwe wereld voor haar open.

Een buiten tangosalon
Haar passie wilde ze graag delen en zo ontstond

de eerste tangosalon in café Hoogland.Dit bleek al
snel te klein voor de grote opkomst. Zo ontwikkelde
zich de plannen om zoiets moois naar buiten te
brengen.De keuze voor het Thiemepark wasmak-
kelijk gemaakt.De vorm van het parkmaakt dat je
van de zijkant goed kan kijken wat er gebeurt, de
ruimte is afgesloten maar wel toegankelijk. Het is
een bewuste keus om de salon niet in een tent te

De tangosalon in het Thiemepark bestaat dit jaar

10 jaar. Vanaf het moment dat RiëtteWijns in Botten-

daal kwam wonen wilde ze meer met het Thiemepark.

Een park dat zo mooi is door haar eenvoud. Ze wilde er

een ontmoetingsplek van maken en ieder jaar lukt dat

weer met de door haar georganiseerde InThieme tango-

salon en picknick. Dansen, eten en genieten. In een

interview vertelt zij over haar passie voor de

Argentijnse tango en hoe het idee voor de InThieme

tangosalon ontstaan is.

Dansen, eten en genieten

10 jaar InThieme tangosalon in
Bottendaal
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houden.“In een tent is er niet zichtbaar wat er
gebeurt”. Toen Riëtte begonmet de tangosalon
in het Thiemepark werd de tango bijna nergens
in Nederland buiten gedanst. En dat terwijl de
Argentijnse tango eigenlijk een dans van de
straat is. Nu, 10 jaar later, is een buiten tango-
salon vrij normaal in Nederland vertelt zij en-
thousiast.

Drie dansvloeren
Wie jaarlijks naar de tangosalon komt kon

aan de vloer zien dat er dit jaar wat extra’s was.
Er lagen drie dansvloeren die onderlingmet el-
kaar verbonden waren. Geen moment van de
dag is de vloer verlaten geweest.
Ook toen die ene donkere wolk zijn water naar
beneden liet vallen boven het Thiemepark werd
er onder de parasols doorgedanst. Tijdens het
dansen kon iedereen de dansvloer horen kra-
ken.Want het was stil, heel stil, als de tangomu-
ziek klonk en de dansers in volle concentratie
aan het lijden en volgen en genieten waren.De
basis voor de Argentijnse tango.

Kennismakingsworkshop
Voorafgaand aan de tangosalon geeft Riët-

te samenmet haar danspartnerWim altijd een

kennismakings workshop zodat iedereen die op
de dagmee wil dansen dit zeker kan doen.Ook
hier blijkt haar passie voor de tango uit. Zoveel
mogelijk mensen kennis laten maken met de
muziek en de dans die
haar zo boeit. Samenmet
Wim geeft ze vaker work-
shops en laatst heeft ze
nog een dansbijeenkomst
georganiseerd in de werkplaats van de Saab ga-
rage in de Ooijpolder. “ Dansen met Rietje op
locatie” zoals ze het noemt.
Ieder jaar zijn er ook veel gastdansers uit het
buitenland via tangoschool El Corte bij de sa-
lon. Zij zorgen samenmet alle deelnemers voor
een prachtig schouwspel. En voor wie wat
nieuws wil leren valt er daardoor altijd wat af
te kijken en daarmee het eigen dansrepertoi-
re uit te breiden.

Bottendaals feestje
Al die jaren organiseert Riëtte de tango-

salon alleen. Op de dag zelf krijgt zij hulp van
omwonende en ook de horeca draagt haar
steentje bij. Op de vraag hoe lang ze nog
doorgaat met de organisatie antwoord zij dat
ze er iemand bij wil gaan zoeken. “Maar wel

iemand uit Bottendaal, want het moet een
Bottendaals feestje blijven.”
Zeker als het slecht weer is moet er een twee-
de plan zijn want paste de tangosalon in de

eerste jaren nog met ge-
mak in de Thiemeloods,
nu is die echt te klein ge-
worden. En benadrukt
ze: “Als ik stop, dan

moet er wel iets anders voor in de plaats ko-
men, het hoeft geen tango te zijn, als het maar
leven in het parkje brengt”. Zo heeft ze er over
gedacht om kinderen uit te nodigen die zelf
muziek maken. Een dag met klassieke muziek
en de vertrouwde picknick. Maar haar gro-
te droom is de komst van een kerstsalon in
het park. Met een mooi verlichte kerst-
boom, glühwein en winterjassen aan. Ze
straalt al bij idee. Kinderen van de school zou-
den die kerstboom kunnen versieren en dan
kerstverhalen vertellen onder de boom. Een
echt kerst- of winterfeest in het park.
Kortom er zijn ideeën genoeg om haar geliefde
wijkBottendaal te laten leven enhetThiemepark
te blijven gebruiken ommensen met elkaar sa-
men te brengen en te laten genieten. n

Tijdens het dansen
kon iedereen de dans-
vloer horen kraken

Organisator van de Inthieme Tangosalon Riëtte Wijns. foto’s Willemien Geboers
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Door:Alphons Backx

Van ons
Omde zoveel jaren zijn er geruchten,meer

of mindere plannen om de Spoorkuil te ont-
wikkelen tot volwaardig stedelijk gebied. Plan-
nen die vervolgens ook weer als sneeuw voor
de zon verdwijnen. Zo was er nog niet zo lang
geleden de perverse gedachte om het Wil-
lemskwartier met Bottendaal te verbinden
door een brug ter hoogte van de Jan van Ga-
lenstraat. Nooit meer iets van vernomen. Echt
nieuw is echter dat in het meest recente be-

de gemeente niet goed te wetenwat zemet onze
laatste luwte aanmoet.

Wapens
Ondertussen is de Spoorkuil nog steeds de

Spoorkuil.OK, er is een forse strook in gebruik
genomen als Campusbaan, een doorslaand suc-
ces; had veel eerder moeten gebeuren. Ande-
re plannen kwamen echter niet verder dan de
ontwerptafel of werdenmet onverwachte wa-
pens bestreden: zo bleek het de broedplaats van
de onbehaarde hangbuikvlinder, het zeldzame
beestje dat de ontwikkeling tot stedelijk gebied
frustreerde.Nooitmeer iets van vernomen.Des-
tijds een novum, er was nog geen jurisprudentie
rondom de rechten van zeldzame flora en fau-

stemmingsplan Bottendaal/Galgeveld de gehele
Spoorkuil bij Bottendaal is ondergebracht,
dus niet meer bij hetWillemskwartier. Een re-
den voor de BOB om bij de gemeente navraag
te doen over de status van eh... onze Spoorkuil.
Het bestemmingsplan is niet eenduidig: het
moet zo blijven als groene zone,maar komt toch
ook in aanmerking voor ontwikkeling. Of de
gemeente er voor kiest om de bewoners mee te
laten participeren in de besluitvorming valt te
betwijfelen. [wie kent nog het SPOKO, het
spoorkuiloverleg; het orgaan dat vooral met
zichzelf overlegde?]Andersom geredeneerd lijkt

De laatste luwte
De Spoorkuil vlak naast de Graafseweg. foto : Martin van Els



na; tegenwoordig pakken we plant of beest ge-
woon op en creëren elders een duurzame bi-
otoop. Niets mis mee.

Achterklap en plastic zakjes
Voor veel mensen is de Spoorkuil vooral het

seinhuisje. En wat je daar al niet mee zou kun-
nen doen; niet dus, het staat er maar onbereik-
baar te zijn als een relict uit de koude oorlog,nee,
het is er in de loop der jaren niet fraaier op ge-
worden. En is het nou een monument of niet?
Toch is de Spoorkuilmeer dan het seinhuisje, het
is een fietspad, het is een voetbalveld, een hon-
denuitlaatplek (waar flink geroddeld wordt) en
wie goed kijkt tussen de bosjes ontwaart er ook
een heuse stamtafel waar de jeugd zich koning
waant en wie nogmeer ... Waarom zou dat niet
zo kunnen blijven? Is er niet een sportvereniging
die het sportveldje als basis wil gebruiken?
Waar blijft FC Bottendaal?
Wat heeft dan de afgelopen jaren de ontwikke-
ling van eenhaalbaar plan tegengehouden?Dege-
luidsoverlast is te groot om er zondermeer een
woonbestemming aan te kunnen geven. Op in-
ternet circuleert nog een plan omhet hele spoor-
gedeelte te overkappen,waardoor er op dat ‘dak’
bebouwing mogelijk wordt. Bebouwing? Zet
maar eenhoogmodern en visionair landmark bij
de oostelijke uitgang van de spoorkuil; gebeurt
er weer eens wat aan die truttige Annastraat!

Laat maar….
Wat een groot plan extramoeilijkmaakt is dat

er overeenstemming tussende verschillendeover-
heden (gemeente,provincie en rijk)nodig is als het
om de ontsluiting van het gebied gaat. En dan is
er nogde eigenaar vande grond;NSVastgoed.En
die verkoopt niet zomaar grond (de grond onder
de Campusbaan is nog steeds vanNS-Vastgoed).
Dat alles bij elkaar maakt dat het moeilijk is om
een totaalplan op tafel te leggen waar we als Bot-
tendalers ook nog wat aan hebben.Daarom is er
naast lef endurf,ookveel geldnodig.Heel veel geld.
En visie.Beide zijn er niet. Ik zeg daaromhardop;
laat de Spoorkuil voorlopig nog maar even de
Spoorkuil zijn.Onze laatste luwte. n
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R i j w i e l b o e t i e k
Henk Geurts

2e hands fietsen vanaf €65,–
Tevens nieuwe fietsen en reparatie

Van Oldenbarneveldstraat 77b

6512AV Nijmegen

024-3608170

www.rijwielboetiekhenkgeurts.nl

www.rijwielboetiekhenkgeurts.com

Op zondag 13 november is
het zover. Het eerste Festival
der Kunsten vindt dan plaats
in Bottendaal. Alle professio-
nele kunstenaars en artiesten
die in Bottendaal wonen of
werken laten dan hun kunsten
zien in de woonkamers van
bewoners van Bottendaal.

Allerlei kunst is te bewonderen: van schil-
derkunst, dichtkunst, filmkunst, theater

tot beeldende en grafische kunst.Uiteraard zijn
onze professionelemusici ook te horen in ver-
schillende woonkamers.
Omal deze kunst te bekijken kun je een pas-

se-partout kopen in het Bakkerscafé ‘Brood op

Fest ival der Kunsten
Woonkamerpodia in Bottendaal

de Plank’ vanaf 1 november aanstaande. Het
passe-partout kost€ 2,50 en geeft toegang tot
alle deelnemende locaties. Ook kun je op die
dag tegen inlevering van de bon in het passe-
partout een kopje koffie of thee bij het Bak-
kerscafé gaan drinken.
Op de dag zelf (13 november) kun je het pas-
se-partout ook kopen bij de deelnemende lo-
caties. Kinderen tot 4 jaar zijn gratis.

Een kunstfeestje voor en door bewoners van
Bottendaal. Komt allen! n

Het Festival der Kunsten wordt mede mogelijk

gemaakt door de BOB, Talis, de gemeente Nij-

megen en ArtMotion.

Voor meer informatie:
Enny Snoeren info@artmotion.nl
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Probst Administratief is een kleinschalig
administratiekantoor in Bottendaal.

U kunt bij ons terecht voor:

– alle soorten belastingaangiften particulier

én ondernemer.

– belastingadvies op maat,

– bedrijfsadministratie en boekhouding

– uw persoonlijke administratie

Stijn Buysstraat 40 | 6512 CR Nijmegen

t: 024 323 00 99 | m: 06 45 32 45 27

info@probstadministratief.nl

belastingconsulentnummer 580 338

Victoria aan het Valkhofpark

Het is zo’n standbeeld in klassieke stijl
Victoria op een grijze sokkel
met haar grote vleugels parmantig in de lucht gestoken
zij is gestuurd door Zeus
als boodschapster van de overwinning

ze heeft een lauwerkrans in haar hand
die ze de winnaar toe zal werpen
gelauwerd wordt de grootste zanger van het land

maar ik ben een dichter
je kunt het toch ook zingen

maar het rijmt niet

ze zegt dit is voor iemand uit de hoofdstad
een die ver verheven boven de mensenmassa’s
aandacht trekt met veel bombarie

we zijn hier toch in Nijmegen
dáár staat u toch.
Sinds ikzelf hier ben komen wonen
wandel ik door de weidse polders
er akelig bewust van dat ik stof ben
dat ik daar ook weer tot terug zal keren

in de nacht als het volk slaapt
sta ik onderaan de brug bij de Waal
opnieuw Victoria die naar beneden fladdert
en voor mij neerstrijkt op de kade

ze zegt ga gerust weer terug naar huis
of waar je verder ook mag wonen
maar kus me eerst
ga vreemd met mij en kus me

Lucas van Houte
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Beheer en onderhoud
Gelukkig krijgen we een bladkorf, zodat we na het vele bladharken het

afval op een goede plek kwijt kunnen.Als u deze Zeeheld leest is de blad-
korf waarschijnlijk al in gebruik op de werkdag van 8 oktober en misschien
reeds vol.Het speel/kunstobject is gerepareerd en kinderen kunnen
weer veilig spelen en klauteren.

Onderzoek HAN-studenten
Een projectgroep studenten CMV (Culturele en Maatschappelijke Vor-

ming) van de HAN heeft Bottendaal en specifiek de Natuurtuin uitge-
kozen voor hun opdracht. Het betreft een project ter bevordering van de
leefbaarheid i.s.m. buurtbewoners. Daarbij richten ze zich op de (helaas
nog steeds voorkomende) jongerenoverlast in de Natuurtuin. Het is een
kort project en mogelijk wordt nu alleen het voortraject en ondersteu-
ningsplan uitgezet, en kan een volgende projectgroep daadwerkelijk de
uitvoering van een activiteit uitwerken.

Feest in 2012
Op 19 juni 1992 werd de Beheerovereenkomst Natuurtuin Bottendaal

ondertekend door de BOB (als rechtspersoon) en de gemeente Nijmegen
en ging de eerste schop de grond in.Vanaf augustus van dat jaar is begonnen
met de aanleg en na twee jaar hard sjouwen, stapelen en planten door tal
van vrijwilligers is op 2 juli 1994 de Natuurtuin ‘geopend’. In 2012 be-
staat de Natuurtuin twintig jaar. Dit heuglijke feit willen we niet onge-
merkt voorbij laten gaan en tijdens de winterstop gaan we ons bezinnen
op een feest volgend jaar.

Vrijwilligerswerk
Al 20 jaar wordt de tuin onderhouden en beheerd door enthousiaste

wijkbewoners. Er is nog steeds behoefte aan helpende handen. Heb je tijd

en zin om lekker een paar uurtjes
te werken in het groen in je eigen
wijk? Meld je dan aan voor een
werk-dag via 3235678 of jac-
k i e . k e r s t e n @ gm a i l . c om .
We werken in principe elke 2e za-
terdag van de maand van 10.00 –
14.00 uur en afhankelijk van het
werk en weer soms ook op ande-
re zaterdagen.
De data voor dit najaar zijn: za-
terdag 8 oktober, 12 november en
een extra werkdag op 5 november
tijdens de Nationale Natuur-
werkdag. n

Groene herfstgroetjes.

Jackie Kersten

Het is prachtig nazomerweer. Veel zon en hoge temperaturen

doen je bijna vergeten dat het herfst is. Maar niets is minder waar:

de tijd van fraaie herfstkleuren en bladval is begonnen.

Natuurtuin Bottendaal
speel/zitboom en dikke stammen tegen een afkalvende heuvel. foto’s: Willemien Geboers

korte stammetjes als afzetting van het bovenpad.
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Uit de oude doos
Wie weet hier meer van... ?

Ik ben dusWillem Janszoon,

die echte oude Bottendaler,

die zielsveel van onze prach-

tige wijk houdt, maar die

ook graag mag nuilen over

van alles en nog wat, en die

spreekbuis mag zijn van alle

nuilers in Bottendaal.

Vandaag de tweede ‘Nuilhoek’,
over hondenpoep.

Van de week was ik aan het wandelen in
ons mooie Bottendaal. De zon scheen,

en het was werkelijk schitterend nazomerweer.

Mijn humeur had niet beter kunnen zijn. Ge-
nietend van een weldadig gevoel van opper-
ste tevredenheid kuierde ik door de wijk. Ik
had natuurlijk op mijn hoede moeten zijn,
maar was het niet. Mijn geluksgevoel ver-
dween als sneeuw voor de zon toen mijn voet
ineens onder mij vandaan gleed. Ik kon
maar net op de been blijven en eindigde in een
liesverrekkende spagaat. Elegant is anders,
maar de stekende pijn in mijn lies en het ge-
brek aan elegantie waren niet het ergste.
Het diepe profiel van mijn wandelschoen zat
vol met stront. En de derrie krulde onbe-
kommerd langs de zijkanten van mijn schoen
omhoog. Voltreffer. Hondenpoep.

Ik probeerde eerst zo goed en zo kwaad als
het ging mijn schoen aan een stoeprand
schoon te schrapen. Dat lukt nooit, maar ik
probeer het toch altijd weer. En ook deze keer
bleef er zo veel poep onder mijn schoen zit-
ten, dat er niets anders opzat dan naar huis
te glibberen, onmachtig te ontsnappen aan

de strontwalm die me omhulde. En na thuis-
komst heb ik kokhalzend met een stokje de
geelbruine hondenpoep uit het profiel van
mijn schoen gepeuterd.

Waarom hebben mensen honden? Er zijn vast
een boel goede redenen te bedenken. Maar
met het geld dat de gemiddelde eigenaar per
jaar aan zijn strontfabriek uitgeeft kunnen ze-
ker 20 inwoners uit de Hoorn van Afrika van
de hongerdood gered worden. Van mij hoeft
het niet. Maar als je dan zo nodig zo’n beest
wil hebben, RUIM DAN IN IEDER GEVAL DE

DROLLEN OP!!!

Willem Janszoon

Naschrift redactie:
Reacties op deze column kunt u mailen of
sturen naar de redactie van De Zeeheld. Wij
zorgen dat ze bij ‘Willem Janszoon’ te-
rechtkomen.
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Hoi, wij zi jn Saar en Catoo en wij zi jn nieuwe
vrijwill igers! En wij gaan ons voorstellen.

Naam : Saar
Achternaam : Josten
Groep : 6
Leeftijd : 9
Hobby : dansen, zingen en basketbal
Waarom schrijf ik voor de Zeeheld?: Mijn
moeder brengt de Zeeheld rond. En ik vind
schrijven heel erg leuk.
Naam : Catoo
Achternaam : van Bolderen
Groep : 6
Leeftijd : 9
Hobby : dansen , paardrijden en hockey
Waaromschrijf ik voordeZeeheld?: Saarheeftmij
gevraagd wil je meehelpen en omdat ik het een
heel leukbladvind.En ik vind schrijvenheel leuk.

Wat is het favoriete huisdier in Bottendaal?
Wij hebben het Bottendaal gevraagd. Hier
komt de top 5:

1. Poes
2. Konijn
3. Hond
4. Vis
5. Hamster

De driemaster
Hallo wij zijn Catoo en Saar!

Wij zitten op de driemaster. Wij zitten in
groep 6. Thijs is onze meester en Annemie-
ke onze juf. Ze zijn heel lief Thijs maakt grap-
jes en Annemieke is heel aardig. Het is een hele
leuke school dus daaromwillen wij er wat over
vertellen. Er zijn natuurlijk leuke meesters en
juffen: Elly, Joke, Inez, Annemieke, Hanneke
S, Hanneke, Truus,Maria, Charlotte, Thijs, Pe-
tra, Lobke, Cora en Richard.

Het is een best grote school . Er zitten meer
dan 200 kinderen op school. Sommige lessen
zijn leuk: tekenen en gymen. Maar rekenen
vinden we niet zo leuk. En schoolreisjes na-
tuurlijk wel! Vorig jaar zijn we Kalkar Kern-
wasser Wunderland geweest. En dat was een
super tof schoolreisje. Aan het eind van het
schooljaar hebben we altijd het speeltuinfeest.
En iedereen neemt dan eten mee. n

Dat was het. Doei tot de volgende keer!! En

groetjes van Catoo en Saar

Dit is de schoolkat

Catoo (links) en Saar

ß

Nieuwe vrijwilligers
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Het jaar 

Jezus, Maria en Jozef
De zusters van JMJ, voluit ‘zusters van de

heiligemaagdMaria, sociëteit van Jezus,Ma-
ria en Jozef ’ geheten, hadden zich al in
1829 in Nijmegen gevestigd. Ze rundenmet
name scholen en pensionaten in de bin-
nenstad.
In 1906 werd hun klooster aan de De Ruy-
terstraat geopend, waarnaast de zusters
kleuter- en basisschool St. Jozef stichtten,
voorganger van de huidige Driemaster.
Huishoudschool St. Agnes volgde, en zou al
snel uit zijn voegen groeien en in 1938 naar
een nieuw gebouw aan de St. Stephanusstraat
verhuizen. Het kloosterhuis staat
er nog steeds, en het Mariabeeld en de let-
ters JMJ (Jezus,Maria en Jozef) in de voor-
gevel herinneren aan de lange jaren van aan-

Door: Frans Croonen

De opmerkelijke maatschappelijke en
culturele inhaalslag van de Neder-

landse katholieken in die tijd was er
grotendeels gericht om het hele leven op
‘Roomse basis’ te organiseren. Klooster-
lingen; zusters, paters en broeders, namen
in dat streven een sleutelpositie in. Zij wa-
ren het die het fijnmazige netwerk van de
katholieke zuil vormden en bestierden.
Katholieken konden naar een katholiek
ziekenhuis, kochten bij katholieke on-
dernemers, en gingen naar katholieke
scholen. Zoals die van de zusters van JMJ
aan de De Ruyterstraat, die in 1925 met
huishoudschool St. Agnes werd uitge-
breid.

Met de stichting van de universiteit in 1923 werd Nijmegen

het intellectuele centrum van katholiek Nederland.

Iedere zichzelf respecterende kloosterorde wilde in die tijd

een filiaal in onze stad, en het stedelijke landschap raakte er

dan ook bezaaid mee. In Bottendaal streken er echter al eer-

der kloosterlingen neer.

'Herinneringen aanmijn schooltijd': Bot-
tendaalse kinderen bij de ingang van de
school. Bron: www.noviomagus.nl

wezigheid van de zusters in onze wijk. Ge-
neraties Bottendalers gaan en gingen op
deze plek naar school.

Klooster?
De zusters van JMJ waren stevig verte-

genwoordigd in Nijmegen. Naast de Bot-
tendaalse scholen hadden ze er vele ande-
re, ondermeer het grote complex St. Louis
op de Bijleveldsingel en het bijna grotes-
ke Mariënbosch aan het einde van de
Groesbeekseweg. En ze waren slechts een
van de velen: op het hoogtepunt in 1960
waren er maar liefst achtenzestig klooste-
rordes en congregaties in Nijmegen ge-
vestigd, die samen meer dan honderd
kostscholen, seminaries, studiehuizen, zie-
kenhuizen, klinieken en bejaardenhuizen
draaiende hielden. De
term‘klooster’ is dus een beetje bedrieglijk,
omdat er achter elke kloostermuurweer een
andere vorm van activiteit schuil ging. Zo
warende zusters franciscanessen vandeHei-
lige Familie uit deVanOldebarneveltstraat
(dit gebouw staat er ook nog steeds) niet op
onderwijs, maar volledig op thuiszorg en
wijkverpleging gericht.

Met stip op drie
In december 1966 telde de sociëteit

van Jezus, Maria en Jozef meer dan 1500
zusters, goed voor een derde plaats in de top
tien van de grootste kloostergemeen-
schappen die ons land toen telde. Daarna
zou het snel bergafwaarts gaan. Niet alle
kloosterlingen verdwenen uit Bottendaal.
Er wonen karmelieten aan de Stijn Buijs-
straat en de jezuïeten hebben zich onlangs
opnieuw in onze wijk gevestigd. Maar je
moet het wel weten want zo zichtbaar als
vroeger zijn ze niet meer.

Slagerij
Na dit uitgebreide religieuze intermez-

zo keren we volgende keer weer terug
naar ondernemend Bottendaal. Het jaar
1928: slagerij Thijs Boumans gaat weer
open na een grondige verbouwing. n

Met dank aan Anneke Wolf/ Sociëteit JMJ

’s-Hertogenbosch.

Een zuster van JMJ in het habijt dat in
1925 werd gedragen.

Bron: www.hetgeheugenvannederland.nl

De zusters van JMJ in de De Ruyterstraat

KKlloooosstteerrss  aalloomm


